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Írásbeli kérdés
az Országgyűlés Elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Kortárs magyar irodalom IP' címmel a Házszabály 91 . S-a alapján kérdést kívánok benyújtani
Hiller Istvánhoz, a Nemzeti Kulturális Örökség Minisztériumának miniszteréhez .
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!
K/9004. számú, „Kortárs magyar irodalom " című kérdésemre adott válaszában a következőket
állította : „A vidéki városok könyvtáraiba a kortárs magyar irodalom és a klasszikus és kortárs
irodalommal foglalkozó legújabb monográfiák és tanulmánykötetek eljutnak ."

A könnyen ellenőrizhető tények azonban, sajnos, alaposan megcáfolják ezt a magabiztos
kijelentést . Egy 29 címből álló listát állítottunk össze az utóbbi évtized legfontosabb szépirodalmi
műveiből és irodalomtörténeti vagy kritikai köteteiből . A listában szerepeltek a Magyar Irodalmi
Díjjal kitüntetett művek (Esterházy Péter, Rakovszky Zsuzsa, Parti Nagy Lajos adott könyvei),
rendkívüli és egyöntetű kritikai elismerést kiváltó munkák (mint pl. Kukorelly Endre, Urey János,
Márton László vagy Spiró György alkotásai), illetve olyan irodalomtörténeti monográfiák és
tanulmánykötetek, amelyeket vagy komoly díjakkal (Klaniczay-díj) tüntetettek ki, vagy pedig
egyöntetű szakmai elismerésben részesültek (mint pl. Jankovits László, Csetri Lajos vagy Szajbély
Mihály munkái) . Utánanéztünk annak, hogy legalább ezek a kötetek valóban megtalálhatók-e - az
Ön kijelentésének megfelelően - a vidéki, elsősorban városi könyvtárakban . A vizsgálat során 17
városi könyvtár állományát néztük meg az ország minden részéről, s egyértelműen kiderült: ezek a
kötetek sem találhatók meg minden egyes városi könyvtárban, sőt akadtak olyan, fontos kötetek
is, amelyek alig bukkantak föl az általunk árnézett könyvtári állományokban . (A vizsgálódás
részletes eredményeit egyébként szívesen rendelkezésére bocsátom .)

Kérdezem Miniszter úrtól:
1 . Mit kíván tenni a minisztérium annak érdekében, hogy az EU-országok gyakorlatának
megfelelően a könyvtári beszerzések is hozzájáruljanak a magyar könyvpiac egyensúlyának
kialakításához?
2. Kik és milyen szempontok alapján fogják összeállítani a miniszteri válaszban említett
hiánykönyv-program által támogatott kortárs, szépirodalmi, tudományos és ismeretterjesztő
könyvek listáját?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2004 . május 19 .

	

Halász János
Fidesz-Magyar Polgári Szövetség


	page 1

